
ش�هريه برخي مدارس غيردولتي مدت هاست 
كه هيچ ضابط�ه و قاعده اي ن�دارد. اين مدارس 
ب�دون در نظ�ر گرفتن ش�رايط تعيين ش�ده با 
عناوين و بهانه هاي عجيب ش�هريه هاي س�ربه 
فلك كش�يده مي گيرن�د. عدالت آموزش�ي و 
حق برابر همه ش�هروندان ايراني در دسترسي 
به تحصي�ل با كيفيت در ميان اين ش�هريه  هاي 
نجومي عملًا طنز تلخي ش�ده اس�ت. اكنون با 
پايان س�ال تحصيلي آموزش و پرورش شهريه 
م�دارس غيردولت�ي بر اس�اس الگ�وي تعيين 
ش�هريه را جهت س�ال تحصيلي آين�ده به اين 
مدارس اب�لاغ و اعلام كرده كه ش�هريه مدارس 
در س�طح كش�ور به طور ميانگين 13/5 درصد 
افزايش داش�ته اس�ت، اما در عمل اوضاع طور 
ديگري اس�ت. دريافت هاي چن�د ده ميليوني 
در مدارس رواج دارد؛ همه هم مي دانند، كس�ي 
هم جلودار اين ظلم تكراري آموزش�ي نيست ! 
در اينجا هم پاي سياس�ت و باندب�ازي در ميان 
اس�ت؛ بخش�ي از م�دارس زنجيره اي توس�ط 
سران سياسي راه اندازي ش�ده و اداره مي شود. 
به تازگي رئي��س س��ازمان م��دارس غيردولتي و 

مشاركت هاي مردمي در نشست خبري اش حداقل 
و حداكثر شهريه مدارس غيردولتي را اعلام كرد. 

مجتبي زيني وند گفت: در تهران ميانگين افزايش 
شهريه 13درصد است كه ميانگين افزايش شهريه 
در ابتدايي 15درصد، در متوس��طه اول 13درصد 
و متوس��طه دوم 11درصد اس��ت.  وي به حداكثر 
ش��هريه ها در س��ال تحصيلي آينده اش��اره كرد و 
افزود: در دوره ابتدايي حداكثر ش��هريه در مدارس 
غيردولتي در س��ال تحصيلي ج��اري 6 ميليون و 
295 هزار تومان بود كه در سال آينده به 7 ميليون 
و 140 هزار تومان مي رس��د.  زيني وند اضافه كرد: 
در دوره متوس��طه اول حداكثر شهريه 7 ميليون و 
848 هزار تومان در سال تحصيلي جاري بود كه به 
8 ميليون و 267 هزار تومان در سال تحصيلي آينده 
افزايش مي يابد؛ همچنين در دوره متوس��طه دوم 
حداكثر شهريه 9 ميليون و 620 هزار تومان در سال 
تحصيلي جاري بود كه ب��ه 10 ميليون و 134 هزار 

تومان در سال تحصيلي آينده مي رسد. 
 25 ميليون تومان براي اول دبستان !

اما بين آنچه اين مقام آموزش و پرورش اعلام كرده با 
آنچه برخي والدين مي گويند و در عمل در مدارس 

رخ مي دهد، تفاوت از زمين تا آسمان است.  به طور 
نمونه يك شنبه شب در برنامه تيتر شبكه خبر كه با 
حضور مجتبي زيني وند و قاس��م احمدي لاشكي، 
عضو كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس برگزار 
شد، تعدادي از والدين با تماس تلفني از شهريه هاي 

بي حساب و كتاب گلايه كردند. 
مادر يك دانش آموز گفت: دخترم پايه ششم است و 
در سال تحصيلي جديد به پايه هفتم مي رود؛ او در 
حال حاضر در مدرس��ه غيرانتفاعي در منطقه يك 
درس مي خواند.  ما تقريب��اً 16/5 ميليون تومان از 
اسفند ماه متناوب چك داديم و ليست خاصي ندارند 

كه اين هزينه ها كجا خرج مي شود. 
مادر دانش آموز ديگري هم گفت: من فرزندم در پايه 
اول دبستان در منطقه يك درس مي خواند و براي 
شهريه آن 25 ميليون تومان پرداخت كرديم البته 

اين غير از حواشي و برنامه هاي جداگانه بود!
  برگرداندن شهريه كافي نيست 

مجتبي زيني وند در اين برنامه با بيان اينكه كمتر از 
100 مدرسه غير دولتي هستند كه تخلف از قانون 
دارند، گفت: مدارس��ي كه ش��هريه اضافه گرفتند 
پيگيري مي كنيم كه ش��هريه اضافه را برگردانند، 

اما در مناطق 1 تا 6 ناظر مس��تقر داريم كه در اداره 
آموزش و پ��رورش مناطق حضور دارند و در س��اير 
مناطق نيز كارش��ناس مش��اركت هاي هر منطقه 
هستند و مردم مي توانند مراجعه كنند و شكايت هاي 
خود را مطرح كنند.  احمدي لاشكي هم خطاب به 
معاون وزير آموزش و پرورش با بيان اينكه تخم مرغ 
دزد شتر مرغ دزد مي شود، گفت: برگرداندن شهريه 
كافي نيست و بايد با مدارس متخلف برخورد شود، 
اگر ما اين كارها را به خوبي در كشور انجام مي داديم 
اكنون 3 هزار ميليارد، از كشور خارج نمي شد بايد با 
كسي كه تخلف كرده برخورد شود.   وي با اشاره به 
اينكه برخي از مديران مدارس غيردولتي در بخش 
شهريه آتش به اختيار هس��تند، اظهار كرد: به جز 
شهريه، هزينه هاي ديگري مانند اردو از دانش آموزان 
گرفته مي شود؛ برخي مديران خودسرانه در مدارس 
غيردولتي فعاليت مي كنند و فقط برگرداندن شهريه 

كفايت نمي كند. 
 علم با طعم سياست

درحالي كه والدي��ن براي آموزش بهت��ر و كامل تر 
فرزندانشان را به اين مدارس مي فرستند، اما در عمل 
با وجود هزينه بسيار زياد، سطح آموزشي و علمي اين 
مدارس، در مواردي حتي كمتر از مدارس دولتي بوده 
است.  در ميان اسامي مؤسسان مدارس غير دولتي 
پايتخت، نام هايي مثل س��عيد حجاريان )مدارس 
سلام(، فخرالدين دانش آشتياني )مدارس مفيد(  و 
علي اصغر فاني )مجتمع جماران( هم ديده مي شود. 
اين مدارس هم به گفته برخي والدين شهريه هاي 

نجومي پيش روي مردم قرار مي دهند. 
با استناد به س��ايت رسمي اطلاع رس��اني مدارس 
س��لام، مدي��ران اي��ن آموزش��گاه هاي زنجيره اي 
تاكنون چندين ب��ار جهت آگاهي از نظ��ام تعليم و 
تربيت انگلس��تان، راهي لندن ش��ده اند و البته از 
دستاورد آن حرفي نگفته اند.  جالب اينكه مجموعه 
مدارس »س��ما« بنابر صلاحديد ش��خص عبدالله 
جاسبي در سال 1370 و به  الظاهر به منظور جبران 
محدوديت هاي كمّ��ي و كيفي در ح��وزه تعليم و 
تربيت، ب��ه ي��اري وزارت آموزش و پ��رورش دولت 
س��ازندگي آمد و يكي ديگر از مدارسي كه شهريه 

ميليوني دريافت مي كند همين »سما« است. 
اين قبيل مدرسه ها با تبليغات سرسام آور، برگزاري 
آزمون ه��اي اس��تعداديابي و گزين��ش از مي��ان 
دانش آموزان با معدل هاي ممتاز، نه تنها بدون تحمل 
هيچ رنج و زحمتي، نتايج درخشان در المپياد ها و 
كنكورهاي سراس��ري را از آن خود مي كنند، بلكه 
با تحميل عقايد و تفكرات خويش آينده سياس��ي 
 دانش آموزان و نظام را هم ب��ا عقايد خاص جناحي 

پايه ريزي مي كنند.

| روزنامه جوان |  ش��ماره 5384

884984403سرويس اجتماعي 88498440سرويس اجتماعي

|  1439 رمض��ان   13  |  1397 خ��رداد   8 سه ش��نبه 

آمار وزير از اقبال پيام رسان هاي داخلي
معاون فضاي مجازي:  بازديد از تلگرام 60 درصد معادل يك ميليارد بار كاهش داشته است

 فاتحه عدالت آموزشي 
در مدارس زنجيره اي با شهريه هاي نجومي

هر چند مسئولان آموزش و پرورش گفته اند شهريه مدارس نهايتاً 15 درصد افزايش خواهد داشت

 

 اما در عمل اينگونه نيست و شهريه های چند ده ميليونی والدين را سرگردان كرده است

تلگرام همچنان در صدر اخبار اس��ت، جديد  ترين 
خبر  ها راجع به اين پيام رسان، آمار است! معاون مركز 
ملی فضای مجازی از كاهش يك ميليارد بازديد از 
تلگرام خبر داده است. وزير ارتباطات هم روز گذشته 
از گفته هفته پيش خود كه »يك ميليون از تلگرام 
خارج شده اند«، عقب نش��ينی كرد. محسنی اژه ای 
سخنگوی دستگاه قضا روز يك  شنبه تصريح كرد: 
»آمار يك ميليونی وزير ارتباط��ات صحت ندارد و 
17 ميليون كاربر به پيام رسان های داخلی رفته اند.« 
بررسی های سايت های شماره انداز نظير الكسا هم 
مويد اين است كه بازديد از تلگرام به شدت كاهش 
داشته است. در حال حاضر و برخلاف گفته چندی 
پيش آقای آذری جهرمی مبنی بر »شكس��ت رفع 
انحصار از تلگرام«، آمار  ها و تحليل آنها نشان می دهد 
اقبال كاربران ايرانی به پيام رسان های داخلی بسيار 
بيشتر شده و اين كوچ روند شتابانی هم به خود گرفته 
است. مس��ئولان دولتی اما همچنان رغبت كاملی 
برای تكميل رف��ع انحصار از تلگ��رام ندارند. گلايه 
مديران پيام رس��ان  های بومی از مس��ئولان دولتی 
همچنان پابرجاست. حضور برخی دولتی  ها در تلگرام 
هم دليل ديگر بی رغبتی مسئولان به انحصارشكنی 
از تلگرام اس��ت.  محمد جواد آذری جهرمی، وزير 
ارتباطات و فناوری اطلاعات با عقب نشينی از مواضع 
هفته پيش خود، روز گذشته روند مراجعه كاربران 
ايرانی را به پيام رسان های داخلی خوب ارزيابی كرد 
و آمار 10/5ميليون نفری هم در اين رابطه ارائه كرد.  
آذری جهرمی گفت: در حال حاضر 10/5 ميليون 
مشترک پيام رس��ان های داخلی را به صورت فعال 
نصب كرده اند و اين آمار نيز در حال افزايش است.  
وی در حاشيه نشست ديروز كميسيون های امنيت 
ملی، اقتصادی و صنايع و مع��ادن مجلس با وزارت 
ارتباطات و مديران پيام رسان های داخلی با اشاره به 
بررسی ابعاد مختلف فعاليت پيام رسان های داخلی 
در اين نشست اظهار داشت: بخشی از جلسه به اين 
مسئله اختصاص داشت كه بنا بر سندی كه شورای 
عالی فضای مجازی در جلس��ات 36 تا 40 خود در 
خصوص حمايت از پيام رس��ان های بومی داشته، 
ميزان اقدامات انجام شده در اين خصوص بررسی 
شود.  وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنين با 
اشاره به مطرح شدن دغدغه های مردم در خصوص 

پيام رس��ان های بومی در اين نشست تصريح كرد: 
نمايندگان محت��رم دغدغه های ش��ان را در حوزه 
كيفيت سرويس های ارتباطی داخلی مطرح كردند 
كه نيازمن��د تقويت جدی اس��ت، همچنين بحث 
اعتماد عمومی و خدش��ه  هايی ك��ه در اين زمينه 
وجود دارد، مطرح ش��د.   وی اف��زود: اين كارگروه 
متشكل از سه كميسيون مجلس، خود پيام رسان  ها 
و سازمان های درگير در اين حوزه است و در مجموع 

می توان گفت جلسه سازنده ای بود. 
ب�ه  مراجعه كنن�ده  ميلي�ون   10/5    

پيام رسان های بومی
وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص آمار 
استفاده از پيام رسان های داخلی توسط مردم گفت: 
بعد از فرآيند مهاجرت، يك ميليون نفر كلًا تلگرام را 
حذف كرده اند و در حال حاضر نيز مجموعاً 7ميليون 
نفر پيام رسان های داخلی را نصب كرده اند و با توجه 
به اينكه برخی اف��راد همزمان چند پيام رس��ان را 
دارند، در مجموع 10/5 ميليون نفر مشترک اقدام 
به نصب فعال پيام رسان های داخلی كرده اند و اين 
پيام رسان   ها نيز 42 گيگابيت بر ثانيه ترافيك كاربران 
را می توانند مديريت كنند.  آذری جهرمی تصريح 
كرد: 25 درص��د كاربران پيام رس��ان های خارجی 
به پيام رس��ان های داخلی مراجع��ه كرده اند و 75 
درصد باقی مانده نيز يا همچنان در آن پيام رسان   ها 

باقی مانده اند يا ترجيح داده اند از ديگر پيام رسان   ها 
استفاده كنند، اما روند اس��تفاده از پيام رسان های 
داخلی با ش��يب خوبی در حال افزايش اس��ت و با 
رعايت مس��ائلی همچ��ون كيفيت و اعتم��اد، اين 

وضعيت بهبود خواهد يافت. 
   دولتی  ها همكاری نمی كنند 

سيد حسين نقوی حسينی، سخنگوی كميسيون 
امنيت ملی مجلس هم كه در جلس��ه فوق حضور 
داشته اس��ت، تصريح كرد: مديران پيام رسان های 
داخلی در ابتدای اين جلس��ه اعتقاد داش��تند كه 
برخی از دستگاه های دولتی مانند آموزش و پرورش 
از پيام رس��ان های داخل��ی اس��تفاده نمی كنند و 
همچنين بانك مركزی به طور كامل نظام بانكی را 
روی پيام رسان های داخلی بسته و قفل كرده است، 
به همين دليل پيام رس��ان های داخلی نمی توانند 
اش��تغالزايی كنند.  نقوی ب��ا بيان اينك��ه مديران 
پيام رس��ان های بومی مطرح كردند كه مجلس در 
تبيي��ن عزم مل��ی، فرهنگ س��ازی و تقويت نقش 
پيام رس��ان های داخلی نقش بس��يار مهمی دارد، 
ادامه داد: مديران معتقد بودن��د ادامه كار نيازمند 
ادامه عزم همه جانبه اس��ت و مهاج��رت خوبی از 
پيام رسان های خارجی صورت گرفته اما اگر حمايت 
از پيام رسان های داخلی صورت نگيرد، فرهنگ سازی 
نشود، دستگاه   ها وارد پيام رسان های داخلی نشوند و 

برخورد با پيام رسان های داخلی سياسی شود، اعتماد 
ملی از بين می رود و مهاجرت معكوس می شود. 

نقوی با اش��اره به اينكه پورابراهيمی در اين جلسه 
مطرح كرد كه ابلاغيه وزارت آموزش و پرورش مبنی 
بر عدم همكاری با پيام رس��ان   های داخلی موجب 
تأسف است، تصريح كرد: رئيس كميسيون اقتصادی 
معتقد بود افزايش كيفيت و ظرفيت خدمت رسانی 
پيام رسان های داخلی بايد مورد توجه جدی مديران 

آنها قرار بگيرد. 
   كاهش 60 درصدی بازديد از تلگرام

معاون فناوری مركز ملی فضای مجازی كشور هم در 
اين رابطه گفت: انحصار تلگرام براساس اعداد و ارقام 
شكسته شده اما بعضی   ها اصرار دارند كشور را به قبل 
برگردانند. ما معتقديم اتفاقی كه افتاد نشان دهنده 

اين است كه برگشتی در كار نخواهد بود. 
عباس آسوشه با بيان اين مطلب اظهار كرد: در مدت 
زمان كوتاهی كه پيام رس��ان های داخلی شروع به 
فعاليت كردند حركت بسيار خوبی داشتند و در اين 
مدت حدود 25 ميليون كاربر در اين پيام رس��ان   ها 
ثبت نام كردن��د و نزديك به 10 ميلي��ون كاربر نيز 
فعال هس��تند.  معاون فناوری مرك��ز ملی فضای 
مجازی تأكيد كرد: پيام رسان های داخلی به همت 
متخصصان جوان داخل��ی در مدت دو ماه به حدود 
10 ميليون كاربر فعال دست يافتند كه اين كار بسيار 
شگرفی است در حالی كه تلگرام در دو سال اول به 
همين تعداد كاربر فعال رس��يده بود، بنابراين اگر 
امكانات لازم در اختيار پيام رسان های داخلی قرار 
گيرد، می توانند بيش از پيش خود را نشان دهند و 
نياز مردم كشور را برآورده كنند.  وی درباره ترافيك 
بالای تلگرام همچنان پس از انحصارشكنی، اظهار 
داشت: با توجه به اينكه پنج سال پيام رسان تلگرام 
در كشور سرويس می داده، نمی توانيم انتظار داشته 
باشيم در عرض دو ماه يعنی از شروع حركت شكسته 
شدن انحصار تلگرام تا زمان مسدودسازی كه آن هم 
در همين راس��تا بود، اين حركت پنج ساله به صفر 
رس��انده ش��ود اما اتفاقی كه افتاده نشان می دهد 
تعداد بازديدهای تلگ��رام از آخ��ر فروردين تا 28 
ارديبهشت از حدود 2/5 ميليارد بازديد به كمتر از 
يك ميليارد رسيده كه به معنای كاهش 60درصدی 

بازديد است.

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 
سيد رضي توييت زد: 

يك مشت بي شرم جاي فاتحه و خيرات رفتن بالاسر جنازه مرحوم ملك 
مطيعي كف زدن و شعار دادن! اميدوارم همينا وقتي مردن و محتاج يه 
فاتحه بودن، يه عده همينجوري بالا سرشون كف بزنن و جبران كنن! 

 آدم ابن حوا توييت كرد:
 به جاي بچه، سگ و گربه مياريد، مراسم »جشن طلاق« مي گيريد، 
جديداً هم كه تو مراسم ترحيم ملك مطيعي دست زديد خب گلاب به 

روتون، از اين حجم عقده اي بودنتون حالت تهوع مي گيريم.

 فريد ابراهيمي با انتشار اين تصوير توييت كرد:
 پيداش كردم: مقاله صادق زيباكلام در روزنامه كيهان 23 ارديبهشت 
1359 زيباكلام ضمن انتقاد شديد از عدم انطباق محيط هاي علمي 
با فضاي انقلابي، ايده تعطيلي دانشگاه ها، اعزام اساتيد و دانشجويان 
به روستاها و كارخانجات و حذف رشته هاي غيرضروري براي انقلاب 

را مطرح مي كند. 

  صدرا با انتش�ار اين تصوير تويي�ت زد: دختر و پسر جوان اهل 
دهدشت )كهگيلويه  و بويراحمد( ماه هاست پول، وقت و خلاقيتشان 
را با هم جمع مي كنند، رنگ مي خرند و در و ديوار شهر را با طرح هاي 
خلاقشان زيبا مي كنند. خودشان مي گويند: »مي خواهيم به صورت 

رنگ پريده  شهر مشتي رنگ بپاشيم.«

  توييت فرشاد مهدي پور: 
دو شركت بزرگ خودروس��ازي )ايران خودرو و س��ايپا( سامانه هاي 
فروش شون رو بس��تن، چرا؟ چون با وجود 10 تا 15 درصد افزايش 
قيمت محص��ولات در دو ماه قبل، بازم مي خوان ماشين هاش��ون رو 
گرون كنن. كسي هم جلودارشون نيس؛ نه وزارت صنعت و نه شوراي 

رقابت. 

 محمد مهدي مهدوي توييت زد: 
تصويب تغيير نام ميدان امام هادي )ع( به شيخ صدوق در شوراي شهر 
تهران غربت آن امام را بيشتر نشان مي دهد. وقتي در پايتخت شيعه 
چنين اتفاقي مي افتد توقعي از ديگران نيس��ت. جالب است محسن 
هاشمي گفت: من مي ترس��م به چنين تغييري رأي دهم، ولي با 18 

رأي تصويب شد!

 پست يك كانال تلگرامي با انتشار اين تصوير:
 دادگاه چيني به سينماها دستور داد تا تصوير بدهكار ان بانكي را پيش 
از شروع فيلم نمايش دهند؛ اين نوع تنبيه باعث اعتراض برخي و البته 

پرداخت بخشي از بدهي ها شده است. 

   توييت مريم جان قرباني:
 س��رينگر كش��مير بازار محلي داره كه م��ردم قبل از طل��وع آفتاب 
با كرجي روي آب گل، زعفران، ش��يريني و... مي فروش��ن. بيش��تر 
فروشنده ها شيعه هستند. مردم كشمير خصوصاً شيعيانشون علاقه 
ويژه ای به ايراني ها دارن و عملًا خودشون رو بخشي از فلات فرهنگي 

ايران مي دونن و به شدت دلشون به بودن ج. ا.ا گرمه.

  توييت فاميل دور:
 بعداز گذشت چهار س��ال وافزايش قيمتاي كالاهاي اساسي، دولت 
هرسال تورم سالانه رو8درصد اعلام ميكنه . يادملانصرالدين افتادم كه 
ازش پرسيدن چند سالته گفت 40 سالمه، 5 سال بعددوباره پرسيدن، 
بازم گفت40سالمه گفتن چطوري تو5سال پيشم40سالت بود كه ملا 

نوبخت  طور گفت حرف مرد يك كلامه ! حالا نكشيمون مرد !

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

   عضو كميته سياستگذاري كنترل دخانيات با انتقاد از روند تأسيس 
شركت هاي دخانياتي در كشور گفت: 17شركت از 18 شركت بزرگ 
دخاني دنيا توانس��ته اند با ترفندهاي مختلف در ايران كارخانه توليد 

دخانيات راه اندازي كنند. 
   مطالعات سازمان جهاني بهداشت نشان مي دهد استعمال دخانيات 
و قرار گرفتن در معرض دود آن 12درصد تمامي مرگ و ميرهاي ناشي 

از بيماري هاي قلبي را شامل مي شود. 
   معاون امور استان هاي ستاد همكاري هاي حوزه هاي علميه و وزارت 
آموزش و پرورش با بيان اينكه »س��ند تحول آموزش و پرورش« دارو و 
درمان بسياري از آسيب هاي اجتماعي كشور اس��ت، گفت: اگر سند 
تحول به جد پيگيري شود، نه تنها به سند هاي بي پشتوانه امريكا و اروپا 
نياز نداريم، بلكه مي توانيم بطلان و ضدانساني  بودن سندهاي آنها را به 

جهانيان معرفي كنيم. 
   بيمه همگاني س��لامت از مهم ترين وعده هاي  دولت روحاني است 
و بارها رئيس جمهور و وزير بهداش��ت از بيمه شدن 11 ميليون نفر به 
عنوان مهم ترين دستاورد دولت يازدهم ياد كردند، اما در ماه هاي اخير 
همين مس��ئولان در حال عقب نش��يني از افتخارات گذشته و حذف 

تدريجي بيمه شدگان هستند. 
   مراجعه به مش��اور پيش از ط��لاق توافقي مطاب��ق قانون ضروري 
است، اما متأسفانه جلسات مشاوره اي كه براي زوجين برگزار مي شود، 
فرماليته اس��ت و با رد و بدل شدن چند س��ؤال از دلايل طلاق خاتمه 

پيدا مي كند. 
   سخنگوي وزارت بهداشت گفت: در برخي از مواقع سلبريتي هاي 
درجه چندم تخلفاتي را براي كمك به درمان بيماران انجام مي دهند 

كه بايد مراجع قضايي اين موضوع را پيگيري كنند. 

نيره ساري
  گزارش  2

برنامه هاي سالگرد ارتحال امام )ره( اعلام شد
معاون خدمات ش�هري ش�هرداري تهران جزئيات بزرگداش�ت 
بيس�ت و نهمي�ن س�الگرد ارتح�ال ام�ام )ره( را تش�ريح كرد. 
مجتبي يزداني در تشريح جزئيات بزرگداشت بيست و نهمين سالگرد 
ارتحال حضرت امام )ره( گفت: امس��ال دومين سالي است كه مراسم 
ارتحال حضرت امام )ره( در م��اه مبارک رمضان انجام مي ش��ود، لذا 
اصل مراسم سه ساعت قبل از افطار آغاز مي شود و ساعت 20 به اتمام 

مي رسد. 
وي با اشاره به برگزاري جلسات و نشست هاي مختلف با نهادهاي داخلي 
شهرداري و سازمان هاي مرتبط با اين موضوع افزود: يكي از مهم ترين 
اقدامات ما بحث نظافت و پذيرايي اس��ت. مناطق 3، 6، 12، 18 و 21 
مسئوليت پذيرايي را بر عهده دارند و موضوع نگهداشت نيز در 14 پهنه 

انجام مي شود. 
معاون خدمات شهري ش��هرداري تهران تصريح كرد: ما به دو منطقه 
مأموريت ويژه داديم؛ ابتدا منطقه يك كه مباحث فرهنگي و اجتماعي 
را در جماران انجام مي دهد و منطقه 20 ك��ه برنامه هاي ويژه اي را در 

حرم حضرت عبدالعظيم )ع( تدارک ديده است. 
يزداني گفت: منطقه 19 نيز به دليل اينكه بهشت زهرا به لحاظ فيزيكي 
در آن ق��رار دارد، تأكيد كرديم ك��ه خيابان ها و اتوبان ه��اي اطراف را 

پوشش دهد. 
معاون خدمات شهري ش��هرداري تهران ادامه داد: در بحث پذيرايي 
چادرهايي به متراژ 400 متر طراحي كرديم كه زائران محترم مي توانند 

هنگام افطار در آنجا مستقر شوند. 
يزداني درب��اره فعاليت هاي س��ازمان فرهنگي هنري ش��هرداري نيز 
گفت: اين س��ازمان نيز برنامه هاي جداگان��ه اي را مانند راديو رضوان، 
پارچه نويسي، تئاتر خياباني، پخش فيلم، اجراي سرود در فرهنگسراي 

رضوان تدارک ديده است. 
وي با اشاره به حضور پررنگ اداره كل سلامت گفت: اداره كل سلامت 
شهرداري امس��ال ورود بس��يار جدي دارد و علاوه بر خدمات رايگان 

پزشكي و طب سنتي، اتوبوس ديابت نيز در محل مستقر است. 
يزداني با اشاره به سيستم هاي حمل و نقلي افزود: در روز 13 خرداد كه 
همزمان با اولين مراسم شب قدر است، سرويس دهي شبانه روزي مترو را 
خواهيم داشت و از ساعت 23 تا شش صبح سرويس دهي وجود دارد. 

وي با اشاره به وظايف س��ازمان بسيج ش��هرداري گفت: آنها علاوه بر 
مس��ئوليت پذيرايي، با لباس متحدالشكل مس��ئوليت گمشدگان را 
نيز بر عهده دارند.  معاون خدمات شهري ش��هرداري تهران در پايان 
خاطرنش��ان كرد: همچني��ن 500 ني��روي آتش نش��اني در روزهاي 
بزرگداشت بيس��ت و نهمين س��الگرد ارتحال امام)ره( به همراه 220 

دستگاه خودرو در بهشت زهرا مستقر خواهند بود. 

   شهرداري  با سپاه همكاري عمراني مي كند
ش�هردار تهران گف�ت: اعتب�ار پ�روژه اس�فنديار 205 ميليارد 
تومان بوده ك�ه از اين مي�زان ۸0 ميليارد هزينه ش�ده اس�ت. از 
آنج�ا ك�ه ب�ا محدودي�ت مناب�ع روب�ه رو هس�تيم و ق�رارگاه 
خاتم الانبي�ا توافق كرده پروژه هاي�ي را كه با آنها ق�رارداد داريم 
به اتمام برس�اند، ما ني�ز در موعد مق�رر تأمين اعتب�ار مي كنيم. 
محمدعلي افشاني در جريان بازديد از پاركينگ نيايش و مراحل پاياني 
تكميل پروژه تونل آرش و اسفنديار گفت: اعتبار مورد نياز براي تكميل 
پروژه 120 ميليارد تومان اس��ت و تلاش اين اس��ت كه با احداث اين 
اتوبان، ترافيك از شرق به نيايش منتقل شود و به حل مشكل ترافيكي 

اين منطقه كمك شاياني خواهد شد. 
شهردار تهران پيش��رفت فيزيكي پروژه را مطلوب دانست  و افزود: در 
نشستي كه با پيمانكار، مشاوران و مدير پروژه داشتيم، وعده دادند كه در 
كوتاه ترين زمان ممكن اين تونل به بهره برداري برسد. آنها وعده دادند 
كه تونل نيايش تا هفته دولت به اتمام برسد، اما از آنجا كه نمي خواهم به 
مردم وعده اي بدهم كه تحقق پيدا نكند، فقط اعلام مي كنم كه در سال 

جديد به بهره برداري خواهد رسيد. 
وي افزود: اعتبار پروژه 205 ميليارد تومان ب��وده كه از اين ميزان 80 
ميليارد هزينه شده است. از آنجا كه با محدوديت منابع روبه رو هستيم 
و قرارگاه خاتم الانبيا توافق كرده پروژه هايي را كه با آنها قرارداد داريم به 

اتمام برساند، ما نيز در موعد مقرر تأمين اعتبار مي كنيم. 
ش��هردار در پاس��خ به اين س��ؤال خبرنگاران كه آيا واقعاً تونل آرش 
اس��فنديار مي تواند از بار ترافيكي بكاهد يا باري به مشكلات ترافيك 
تهران خواه��د افزود، گفت: اين پ��روژه حتماً م��ورد بهره برداري قرار 
می گيرد و تأثير مثبت خواهد گذاشت، اما اينكه تصور كنيم با يك تونل، 
مشكل ترافيكي تهران حل مي شود ممكن نيست، بلكه فقط مي تواند 

روي ترافيك تأثير بگذارد. 
شهردار در پاس��خ به اين س��ؤال كه چرا پروژه هايي كه نياز به بودجه 
كمت��ري دارد، همچون پ��ل ارتش س��ريع تر تمام نمي ش��ود، افزود: 
شهرداري يك منظومه است و نمي توان با اهميت دادن به يك بخش 
ساير بخش ها را فراموش كرد. بخش هاي مختلف از جمله بخش عمراني 
داراي اهميت است و بخش عمراني متناسب با حجم وزن و اولويتش در 
تخصيص بودجه ديده خواهد شد و پروژه هايي كه اعتبار كمتري براي 

بهره برداري دارند، در اولويت قرار مي گيرند. 
شهردار در رابطه با ديدار اخيرش با رئيس جمهور نيز گفت: در ديدار من 
با آقاي رئيس جمهور سطح گفت وگوها بالاتر از پروژه هاي عمراني بود. 
مهم ترين مباحث مطرح شده نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومي بود كه 

توسط رئيس جمهور نيز به عنوان اولويت در سال 97 اعلام شد. 


